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Porada předáků s tréninkem 
„áčka“ vítkovických hokejistů
STONAVA, OSTRAVA – Předsta-
vitelé společnosti OKD zor-
ganizovali poslední březnový 
den pro hlavní předáky pro-
gram s pracovní poradou i od-
dechovou, méně formální čás-
tí. Zúčastnili se chlapi, kteří 
stojí v čele kolektivů a úseků 
rubání, příprav a vybavování 
a likvidace. Kmenoví i dodava-
telští, jak upřesnila mluvčí fir-
my Barbora Černá Dvořáková.

Začínalo se, jak tomu bylo 
u předáckých porad v re-
víru dříve zvykem, na ji- 
ných pracovištích. Konkrétně 
na úpravně na severní lokali-
tě Dolu ČSM. „Po třiadvace-
ti letech na šachtě jsem byl 
na prádle fakt poprvé. Sice 

jsme ho neprošli všechno, ale 
udělal jsem si nějakou před-
stavu o tom, kam to naše na-
kopané uhlí po vytřídění jde 
a co se s ním dále dělá,“ ko-
mentoval exkurzi Roman 
Kadlec, hlavní předák čelbo-
vého kolektivu.

V kulturním domě následo-
vala oficiální část, kde vystou-
pil předseda představenstva 
Roman Sikora, ředitel provozu 
David Hájek, výrobně-technic-
ký náměstek Petr Škorpík a zá-
vodní stonavské šachty Karel 
Blahut. „Musím vám poděko-
vat a pochválit vás za vynikající 
výsledky v loňském roce. A oče-
kávání pro rok letošní? Z po-
hledu obchodního bude urči-
tě dobrý a vy teď dbejte, aby byl 
dobrý i po bezpečnostní strán-
ce,“ uvedl Sikora. Předáci byli 
dále seznámeni s plánem těžby 
na následující období a výsled-
ky ve výrobě a BOZP. 

Pokračování na straně 6

OKD se daří průběžně doplňovat stavy zaměstnanců
STONAVA – I přes nepříznivou situaci na trhu 
práce se OKD z velké části daří průběžně dopl-
ňovat stavy zaměstnanců. V letošním roce při-
jala už na osmdesát nových pracovníků. O sou-
časné situaci ohledně náboru a dalších perso-
nálních záležitostech jsme si povídali s perso-
nálním ředitelem Radomírem Štixem. 

Jaký je aktuálně zájem o práci v OKD?
Od začátku letošního roku evidujeme více než 
300 zájemců o práci v OKD. Podmínky ale spl-
ňuje pouze polovina z nich. Další část uchaze-
čů navíc neprojde důkladnou vstupní prohlíd-
kou nebo není pro práci vhodná z jiných důvodů. 
Ve finále tak přijmeme zhruba třetinu uchazečů. 

Co se vám při náboru nejvíce osvědčilo? 
Jsme velmi rádi, že se zaměstnanci OKD zapoju-
jí do náboru aktivně a doporučují vhodné ucha-
zeče. Nejen že tím pomohou získat zaměstná-
ní lidem, které dobře znají, ale sami si tak při-
jdou na slušnou odměnu ve výši 20 000 korun. 
Celkem už na doporučení našich pracovníků 
evidujeme 27 nových uchazečů, z nichž 14 už 
nastoupilo a další nastoupí v květnu, případně 
v červnu. Rádi bychom tuto metodu ještě více 
zatraktivnili, proto chystáme soutěž, kterou 
jsme nazvali Liga náborářů (viz článek Liga ná-
borářů na straně 6).

Chystáte i nějaké další novinky 
v náboru? 
Od května budeme nově nastupujícím zaměst-
nancům, jejichž dojezdová vzdálenost do místa 
výkonu práce na Dole ČSM je delší než 50 km, 
poskytovat příspěvek na ubytování, případ-
ně na dojíždění. Na ubytování budeme přispí-
vat formou nepeněžního plnění ubytovně, kde 
zaměstnanec bude bydlet, částkou 3 500 ko-
run měsíčně. Příspěvek budeme poskytovat 
po dobu až 12 měsíců. U příspěvku na dojíždě-
ní platí stejné kritérium dojezdové vzdálenosti, 
výše příspěvku bude taktéž 3 500 korun hrubé-
ho do mzdy nového zaměstnance. Doba posky-
tování příspěvku na dojíždění bude maximálně 
3 měsíce. V případě, že bude zaměstnanec po-

bírat příspěvek na ubytování, nebude mít ná-
rok na příspěvek na dojíždění do zaměstnání 
a naopak. 

Co náborový příspěvek? Spousta 
zaměstnavatelů v regionu ho nabízí…
Ano, mnohé firmy náborový příspěvek posky-
tují. My dlouhodobě podporujeme stabiliza-
ci stávajících zaměstnanců, nicméně i na ten-
to vývoj musíme reagovat. Rozhodli jsme 
se proto zavést náborový příspěvek ve výši 
40 000 korun pro nové zaměstnance s kvalifi-
kací na úrovni min. 5. tarifního stupně,  přija-
té na pozici horník razič (konto 103) do úseku 
příprav. K tomuto kroku jsme přistoupili proto, 
že najít adepty právě na tuto pozici je pro nás 
nejsložitější. Z hlediska zajištění další těžby se 
jedná o klíčové pracovníky.  Náborový příspě-
vek bude vyplacen ve dvou částech po 20 000 
korun, a to po 4 a 8 měsících od začátku pra-
covního poměru. Za určitých podmínek na něj 
budou mít nárok i zaměstnanci, kteří na kon-
to 103 do úseku příprav nastoupili již od 1. 8. 
2022. Podmínky vyplacení náborového pří-
spěvku jsou uvedeny v příslušném vnitřním 
aktu řízení. Detailní informace sdělí na požá-
dání jednotliví vedoucí nebo zaměstnanci per-
sonálního oddělení.

Pokračování na straně 3

Bezpečnostní heslo měsíce: Vždy zhodnoť míru rizika, zastav se a přemýšlej!

Uhlí fedrují  
už jen SL 300

Veškerá rubání v této době byla vybavena 
kombajny od firmy Eickhoff, univerzálními 
pro  všechny sekce i dopravníky.

2 BOZP v prvním 
kvartálu

Důlní otřesy se dostaly před chůzi  
i manipulaci s materiálem a byly nejčastější 
příčinou pracovních úrazů v OKD.

4 Karviná je  
v čele tabulky

A nebýt nešťastné remízy 2:2 s Líšní, vytvořili 
by si karvinští fotbalisté i větší, než pouze 
jednobodový, náskok.
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INFORMAČNÍ MĚSÍČNÍK 
SPOLEČNOSTI OKD, a.s.Horník

Milé kolegyně, kolegové, spolupracovníci,
 
máme za sebou první čtvrtletí. Rád bych se proto 
s  vámi podělil o  informace, jak se nám v  různých 
oblastech naší činnosti dařilo, a shrnul, co všechno 
se v prvních třech měsících roku událo. 

Jak víte, letošní rok měl být tím posledním, kdy 
bude OKD těžit uhlí. Kvůli energetické krizi, způ-
sobené válkou na Ukrajině, jsme ale loni rozhodli, 
že těžba bude pokračovat do  konce roku 2025. 
Naše společnost nyní hraje důležitou roli v  řeše-
ní energetické situace, protože pro desítky tisíc 
domácností v  regionu se cena tepla zvýšila mno-
hem méně, než kdyby naše uhlí k dispozici nebylo. 
I  dřívější odpůrci nyní vnímají uhlí jako důležité 
palivo zajišťující bezpečnost dodávek elektřiny.  
K  31.  březnu jsme provedli aktualizaci našeho 
střednědobého plánu z  loňského listopadu podle 
podmínek prvního kvartálu a  můžeme konstato-
vat, že těžba do konce roku 2025 stále dává eko-
nomický smysl. 

Čtvrtletní hospodářské výsledky byly více něž po-
těšující. U ROTP jsme dosáhli úrovně 328 kt, čímž 
jsme o 2 % překonali plánovaných 321 kt. Celková 
produkce činila 574 kt, což znamenalo překročení 
plánu ve výši 476 kt o 21 %. Hospodářský plán jsme 
překročili i  v oblasti provedené metráže, kde jsme 
dosáhli výsledku 1  755 m, což bylo 7 % nad plán. 
Prodali jsme 427 kt uhlí a plán 273 kt tak převýšili 

o celých 56 %. Dosažená EBITDA představuje velmi 
významné navýšení oproti plánu. 

31. března jsme uspořádali výjezdní setkání 
s  hlavními předáky,  vedoucími úseků a  provozů. 
Cílem bylo informovat základní a  střední manage-
ment o  očekávaných výsledcích za  první čtvrtletí 
a  úkolech na  čtvrtletí druhé, aby mohli informa-
ce předat dál svým týmům. Setkání jsme zahájili 
společnou snídaní, pokračovali exkurzí v  Ostravar 
Aréně, dějišti největších kulturních a  sportovních 
akcí v regionu, a uzavřeli jej obědem, po němž ná-
sledovalo i  pár piv a  panáků.  Pro mě osobně to 
bylo moc příjemné a  přátelské setkání, kdy jsme 
měli možnost se věnovat nejen věcem pracovním. 
Výsledky druhého kvartálu vyhodnotíme opět for-
mou výjezdu.

Ke klíčovým událostem čtvrtletí bezesporu patři-
la návštěva premiéra a ministra financí v OKD, kdy 
jsme je i  zástupce regionu informovali o  loňských 
příznivých výsledcích a plánu na další období. 

V  březnu proběhlo výběrové řízení na ostrahu ob-
jektů OKD. Vítězem se stala společnost VaZ Guard, 
která od 1. června nahradí současného poskytova-
tele této služby, společnost Defendit Cordis. 

Kromě příznivých hospodářských výsledků jsme 
ale v  prvním čtvrtletí bohužel zaznamenali také 
velmi smutnou událost. Lednový důlní otřes nás 
stál jeden lidský život a připravil nás o 19 dalších 
zkušených horníků a  techniků, kteří jsou dodnes 
z  důvodu posttraumatického syndromu na  nemo-
censké. Pevně doufám, že k  podobnému jevu už 
nedojde, a apeluji na vás všechny, abyste důsledně 
a bez výjimek dodržovali stanovené bezpečnostní 
předpisy. Jsou zde proto, aby vám nikoli kompliko-
valy práci, ale aby vás chránily. Takto k nim prosím 
přistupujte. 

Výsledky prvního kvartálu jsou společným dílem 
nás všech. Chtěl bych vám za ně proto vyjádřit své 
uznání a díky. Jsem si vědom, že se často potýká-
te s  nelehkými podmínkami a  musíte řešit spous-
tu  neočekávaných a  složitých situací. O  to více si 
cením vašeho nasazení. Věřím, že na tyto výsledky 
navážeme i v dalších kvartálech roku a že bude další 
období dobré nejen z hlediska výrobního a obchod-
ního, ale i z hlediska bezpečnosti.

Zdař Bůh!
Roman Sikora,  generální ředitel  
a předseda představenstva OKD 

Horníci z OKD na exkurzi v Ostravar Aréně.
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Vedení i představenstvo společnosti  
působí od dubna v novém složení
STONAVA – Generálním ředitelem těžební společ-
nosti OKD byl k 1. dubnu 2023 jmenován současný 
předseda představenstva OKD Roman Sikora. Ten 
dosud ve vedení firmy zastával pozici obchodního 

ředitele. Novým členem vedení se stal Petr Hanzlík 
ve funkci obchodního ředitele.  Představenstvo 
nově zasedá ve složení Roman Sikora, předseda, Jan 
Solich, místopředseda, a Petr Hanzlík, člen.

Novinky v personální oblasti

Typ příspěvku Způsob vyplacení

Příspěvek na ubytování pro nové zaměstnance 3 500 Kč  
po dobu maximálně 12 měsíců

Nepeněžní plnění 
ubytovně

Příspěvek na dojíždění pro nové zaměstnance 3 500 Kč po dobu 3 měsíců Do mzdy 

Náborový příspěvek pro nové zaměstnance - konto 103  
horník razič (i zpětně od 1. 8. 2022) 40 000 Kč  ve 2 splátkách

Do mzdy

Zvýšení příplatku za výkonnost u zaměstnanců v kategorii dělník důl  
z 11 Kč na 15 Kč/hod.

Do mzdy

Slovo dostal na poradě i závodní Dolu ČSM.
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SL 300 od Eickhoffu, jediný dnes sloužící dobývací kombajn v OKD
STONAVA – Nejnovější,  nejvýkonnější a nejvíce 
univerzální ze všech, jimiž disponovala OKD 
pro mocnosti do 3,8 metru uhlí, a rovněž spoleh-
livost, stálý monitoring i dobře fungující servis 
propojený s „doživotním dohledem“. Tak hovořil 
mechanik stonavské šachty Roman Fliega o do-
bývacích kombajnech Eickhoff SL 300, které 
v současné době v rubáních zůstaly jako jediné.

„Máme jimi vybaveny všechny tři momentál-
ně provozované poruby. Celkem je pak v reví-
ru k dispozici osm kombajnů SL 300, kdy ty ne-
využívané chystáme postupně v našich servis-
ních dílnách k nasazení do provozu,“ informo-
val Fliega. Upřesnil, že technologie může uhlí 
kopat v mocnostech v rozmezí od 3,19 do 3,83 
metru s řeznými kotouči o průměru 1,8 metru 
od firmy Krummenauer.

Univerzál pro všechny sekce 
i stěnové dopravníky
„V době jejich pořízení  byly jedny z nejmoder-
nějších na světovém trhu,“ upřesnil s tím, že SL 
300 se začaly objevovat na stonavské šachtě v le-
tech 2008 až 2014. Poznamenal, že horníci oce-
ňují jejich výkon 1147 kW i univerzálnost při 

těžbě jak s mechanizovanými výztužemi typu 
Fazos, porubovými dopravníky Rybnik R – 850 
a dopravníky PF 4/932, tak se sekcemi DBT 
13/31 a dopravníky PF 6/1042.

„Ve zkratce jde o kombajn, který je vhodný 
pro všechny stěnové dopravníky a mechanizo-
vané výztuže, které nyní OKD provozuje. Z hle-
diska dlouhodobého výhledu není v plánu do ru-
bání nasazení dobývacích kombajnů jiného 
typu, kterými OKD disponovala, protože ty byly 
po zrušení jejich výroby a i kvůli nedostupnosti 
náhradních dílů odprodány nebo sešrotovány,“ 
vysvětloval mechanik závodu. Připomenul, že 
dokopáním stěny 236 502 skončila v revíru i éra 
pluhového dobývacího komplexu. „Byl vykli-
zen, uložen na povrchu a nepočítá se s jeho dal-
ším využitím,“ upřesnil Fliega.

České, ruské, polské, německé či 
anglické stroje
Nastínil také historii provozu dobývacích kom-
bajnů na Dole ČSM. „Kopalo se se stroji do-
mácí produkce, jako byl typ KSV-6 vyráběný 
Ostrojem Opava. Poté ruskými KŠ 1 KG, které 
byly v provozu v sedmdesátých a osmdesátých 

letech minulého století. Dalším kombajnem rus-
ké výroby byl 2 GŠ 68 B, který sloužil až do roku 
2003,“ popisoval mechanik závodu.

V mezidobí v devadesátých letech horníci 
na stonavské šachtě pracovali taktéž s tuzem-
skými dobývacími kombajny Tomáš Ratíškovice 
a modely MB – 9 a MB – 11, jejichž předností byl 
elektrický pojezd, zatímco konkurence používa-
la pojezd hydraulický. „V tomtéž období se zača-
ly objevovat polské výrobky, konkrétně ze ZZM 
Zabrze to byly KSW typů 245, 460 N, 475, 500 
a 460 NE.  Poslední z výčtu  byl již modernizo-
ván na elektrický pojezd, který je oproti hydrau-
lickému pojezdu výhodnější,“ pokračoval Fliega.

Od firmy Eickoff se kromě SL 300 koupily 
i SL 500. „Pětistovky představovaly nejvýkon-
nější kombajny za celou historii Dolu ČSM, kdy 
dobývaly uhlí až v mocnostech 5,5 metru a s řez-
nými orgány o průměru 2,5 metru,“ upozornil 
mechanik závodu. V programu optimalizace 
produkce POP 2010, jak doplnil, dostali horní-
ci ještě anglický stroj Elektra 2000, který kopal 
jen v jednom bloku 401 304/3 se sekcemi DBT 
26/55, a po spojení šachet ČSM a Karviná rov-
něž polské Famury KGE 750F.

Březnovou těžbu 76 tisíc tun uhlí 
ovlivnily končící bloky i boj s přírodou
STONAVA – Přípravy na likvidaci prá-
vě dokopaných bloků 293 200/3, 
292 207 a také stěny 401 206/1 nečin-
né po důlním otřesu z letošního led-
na. I to ve třetím měsíci ovlivnilo vý-
sledky  rubání, kde sice dva kolekti-
vy dosáhly na technické režimy, ov-
šem na limitní výkony už ani jediný. 
Nakopáno bylo nakonec šestasedm-
desát tisíc tun uhlí.

„Bylo to sice o tisíc tun nad režim, 
tudíž se splnilo na 101 procent, ale 
na business plán jsme v březnu na-
kopali o devatenáct tisíc tun méně 
z důvodu lepších těžebních výsled-
ků v prvních dvou měsících. Za prv-
ní kvartál máme sedm tisíc tun v plu-
su,“ oznámil vedoucí provozu rubání 
Roman Janulek. Od ledna do března 
2023 bylo v OKD nafedrováno cel-
kem 328 tisíc tun uhlí. A duben, jak 
podotkl výrobně-technický náměstek 
Petr Škorpík, bude s padesáti tisíci re-
žimovanými tunami znamenat vůbec 
nejslabší měsíc v tomto roce. Na tom 
se podepsalo opožděné rozfárávání 
nových kapacit, když se vloni čeka-
lo na konečný verdikt, jak bude těžba 
v revíru pokračovat.

Ve dvou blocích bylo slušně 
našlápnuto, pak přišel zlom
Své březnové úkoly každopádně splni-
li horníci od hlavního předáka Kamila 
Turoně z úseku vedoucího Davida 
Miarky v bloku 293 200/3 vydobytím 
8 733 tun. Dále dodavatelé z Alpexu 
s hlavním předákem Dariuszem 
Heczkem a vedoucím úseku Januszem 
W. Piełkou, kteří po dojezdu stěny 
292 207 zvládli částečnou přípravu 
porubu 401 206/1 na likvidaci.

Nejvíce v minulém měsíci nafed-
rovaly osádky Pavla Kully z úseku 
Rostislava Riedla, a to 31 489 tun ve stě-
ně 463 200/2. „První polovinu měsíce 
měly slušně našlápnuto s třímetrovými 
denními postupy, ale po nafárání pře-
smyku se v poslední březnové dekádě 
postup porubu během čtyřiadvaceti ho-
din snížil na necelý metr,“ popisoval vý-
robně-technický náměstek.

Boj s propadávajícím se nadložím  
sváděli rovněž horníci od Miroslava 
Vaľanyho z úseku Karla Pochopeně 
ve stěně 463 206. Jejich těžba byla 
17 527 tun. „První polovinu měsíce 
kopali excelentně, ale pak se výsled-
ky zhoršily z důvodu zejména špatné-
ho stavu nadloží po geomechanických 
jevech. Zavrtávaly se TH roviny, pro-
lepoval se pilíř i strop, postup se snížil 
z 2,7 na 0,6 metru denně. A to v době, 

kdy nám zbývá na baldach nějakých tři-
atřicet metrů,“ upřesnil Petr Škorpík. 

K provozovaným porubům od  
Kully a Vaľanyho se přidal už i blok 
463 312 s osádkami dodavate-
lů z Alpexu s hlavním předákem 
Dariuszem Heczkem, který se rozjel 
po velikonočních svátcích. 

Tři kombajnové čelby se 
dostaly výrazně nad stovku
Vyražených 665 metrů z března zna-
menalo v provoze příprav přeplnění 

technického režimu o 130 metrů, ale 
nesplnění business plánu o 55 met-
rů. „Za první kvartál máme vyraže-
no 1 755 metrů nových důlních děl 
a na business plán jsme 108 metrů 
v plusu,“ komentoval výrobně-tech-
nický náměstek.

Vedoucí provozu příprav Petr Glas 
z minulého měsíce pochválil zejména 
dodavatele z Alpexu s hlavními předá-
ky Tomaszem Figurou z úseku vede-
ného Januszem Zgudou a Waldemara 
Paśika z úseku vedeného Bogdanem 

Bajaczykem. „Sto šedesát tři, re-
spektive sto padesát tři vyražených 
metrů,“ upřesnil. Kolektiv Tomasze 
Figury vyrazil druhou nejvyšší měsíč-
ní metráž v tomto roce, ale nakonec to 
na limitní výkon nestačilo. Zastavil je 
plný profil kamene při opouštění 40. 
sloje. Co se dalších kombajnových  
kolektivů týče, stranou nezůstali ani 
kmenoví raziči od Marka Noworyty 
z úseku Romana Čápa se 128 metry. 
S klasickou technologií se pak uká-
zaly osádky Michala Omelky z úse-

ku Romana Čápa a Vladimíra Slíže 
z úseku Adriana Firly: zůstalo za nimi 
pěkných šestašedesát a pětapadesát 
metrů.

Slížova ražba úvodu 402 226 pro 
nový blok 402 206 už byla po úspěš-
ném vystoupání z překopu pod strop 
40. sloje přezbrojena z vrtacího vozu 
a nakladače na kombajn. Ten nyní 
obsluhují osádky Patryka Holka 
z úseku Alpex vedeného Pawłem 
Palejem,“ konstatoval vedoucí pro-
vozu příprav.

Kolektiv hlavního předáka Vladimíra Slíže z úseku vedoucího Adriana Firly na čelbě 
402 226 vyrazil 55 metrů při průměrném postupu 3,24 metru denně, čemuž odpovídal 
čelbový výkon 17,03 centimetru na raziče a směnu.
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Kolektiv hlavního předáka Marka Noworyty z úseku vedoucího Romana Čápa na čel-
bách 400 020/1 a 400 060/2 vyrazil 128 metrů při průměrném postupu 5,12 metru 
denně, čemuž odpovídal čelbový výkon 26,95 centimetru na raziče a směnu.

Univerzál pro všechny sekce i porubové dopravníky.
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Kolektiv hlavního předáka Michala Omelky z úseku vedoucího Romana Čápa na čel-
bách 546 23/1 a 546 25 vyrazil 65 metrů při průměrném postupu 2,24 metru denně, 
čemuž odpovídal čelbový výkon 11,8 centimetru na raziče a směnu.

Kolektiv hlavního předáka Waldemara Paśika z úseku Alpex vedoucího Bogdana Bajac-
zyka na čelbě 293 260/7 vyrazil 153 metrů při průměrném postupu 5,10 metru denně, 
čemuž odpovídal čelbový výkon 26,84 centimetru na raziče a směnu.
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Figurův hlad po metrech  
vedl k zatím nejlepším 
letošním postupům
STONAVA – Po lednových vyražených 
5 metrech a přibrání prorážky uza-
vřeného porubu 463 310 pro výkliz 
technologie se vrátil kolektiv hlav-
ního předáka Tomasze Figury z úse-
ku Alpex vedoucího Janusze Zgudy 
zpět ke kombajnu AM 50 a výsled-
kem byly nejlepší únorové i břez-
nové metráže v OKD. Zdárně mu 
každopádně konkurovali firem-
ní kolegové s hlavním předákem 
Waldemarem Paśikem z úseku vede-
ného Bodganem Bajaczykem, kteří 
dohromady za první čtvrtletí vyrazi-
li ještě více metrů.

Figurovo minulé pracoviště, čel-
bu 402 246/1, což bude výduch bloku 
402 206, předrazily  právě Paśikovy 
osádky. Střídání dodavatelů zde pro-
běhlo ve štufě 132 metrů. Za sed-
madvacet únorových provozních 
dnů, z nichž pouze jeden nepostupo-
vali kvůli instalaci pohonu, tady ra-
ziči Zgudova úseku zvládli 176 met-
rů. „Letošní prozatím nejlepší výkon 
v revíru, denní postup 6,52 metru,“ 
uvedl směnový technik provozu pří-
prav Petr Pavera.

Dlouhá překopní ražba 
zmařila dosažení limitního 
výkonu
Za tímto výsledkem podle něj byl pře-
devším „hlad po metrech“, protože 
Figurův kolektiv se před nástupem 
na čelbu 402 246/1 neměl v posled-
ní době kde ukázat. „Dostali dobrou 
štreku a jsou sehranou partou, tak-
že ve své jízdě pokračovali i v březnu. 
163 metrů bylo letošním druhým nej-
lepším postupem v revíru,“ pokračo-
val Pavera. Bohužel to u Figury měli 
ve třetím měsíci bez limitního vý-
konu, protože začali klesat ze sloje 
do podloží a bylo to o hodně delší, než 
původní předpoklady. Režim překro-
čili jen o tři metry.

„Překopní ražba se čekala, proto 
si kolektiv udělal náskok, který dosa-
hoval až osm a půl metru denního po-
stupu. S nafáráním kamene přišly tr-
hací práce v ranní směně, kdy se vrtal 

a střílel celý profil díla. Cestou ještě 
stavěl respovou odbočku pro vyvede-
ní výduchu 402 246/3,“ líčil směno-
vý technik provozu příprav. Děkoval 
v této souvislosti strojní údržbě, kte-
rá odváděla dobrou práci při zvýše-
né údržbě a opravách technologie, 
jež si  ražba v průvodních horninách 
vyžadovala. 

V dubnu Figurovy osádky pře-
šly z profilu SPN 14 na 12 (budování 
hajcmanů po 0,8 metru zůstalo) a ná-
sledně se probily do porubní základny 
402 226 připravené kmenovou partou 
od Vladimíra Slíže. „Po zajištění pro-
bítky budou pokračovat v ražbě výdu-
chu 402 246/2 pro stejný blok a pak 
je čeká výchozí prorážka,“ upřesnil 
Pavera.

Kolegové z Alpexu od Paśika 
vyrazili letos dohromady 
více
Zatímco u Figury se po prvním kvar-
tále zastavila metráž na 344 metrech, 
u Paśika jich zvládli 447. Však le-
tos také nešli pod stovku, leden 132, 
únor 162 a březen 153 metrů. Raziči 
z úseku Bajaczyka nastoupili v úno-
ru po předražení čelby 402 246/1, 
na dílo 293 240/2, budoucí výduch 
stěny 293 200/2.

„Na konci druhého měsíce tam do-
jeli k prorážce, od března se do ní vy-
točili a na základním řezu měli v pro-
filu SBR s budováním po půl met-
ru průměrně pětimetrové denní po-
stupy. Razí ve spodní lávce sloje, 
není tam plný profil uhlí, ale strop 
jim drží,“ oznámil směnový tech-
nik provozu příprav. Paśikovy osád-
ky na svém pracovišti počátkem dub-
na dokončily základní řez proráž-
ky a pustily se do jejího rozšiřování 
na osmiapůlmetrový profil pro insta-
laci dobývacího komplexu střední-
ho POPu 2010. V dubnu a květnu by 
měly zvládnout rozšíření prorážky 
a ještě zatočit na ražbu úvodní třídy 
293 220/2P, pomoci osádkám kolek-
tivu Kadlece, a tím urychlit stavební 
připravenost porubu 293 200/2.

Na velikonoční soustředěné volno se u dopravářů nehrálo
STONAVA – Jak se stalo víceméně his-
torickým zvykem, ve dnech soustře-
děného volna, tedy v době, kdy ša-
chta nefedruje, přepnuli dopraváři 
na Dole ČSM na nejvyšší možný rych-
lostní stupeň. Snažili se během veli-
konočních svátků na těžních zaříze-
ních a odtěžovací lince zvládnout co 
nejvyšší objemy činností, aby získali 
z minima času maximum práce. 

„Od pátku 7. do pondělí 10. dubna se 
nám toho podařilo skutečně dost. V prv-
ní řadě jsme vyměnili těžní lana na ski-
povém těžním zařízení číslo 4,“ ozná-
mil vedoucí provozu dopravy Vladimír 
Polášek. Poznamenal ovšem, že úbyt-
kem profesně zkušených pracovníků 
jsou tyto operace rok od roku složitější: 
„Výměn lan děláme každoročně opravdu 
hodně, ale tato byla přece jen v něčem po-
někud specifická. Ze zdravotních důvo-
dů se jí totiž poprvé po dlouhé době ne-
mohl zúčastnit dlouholetý předák par-
ty kovářů Olda Navrátil, kterému tím-
to přeji dobré zdraví. Přes to všechno 
ale zkušená parta zámečníků se zastu-
pujícím předákem Bohdanem Šiserem 
zvládla celou tuto akci bezpečně a jak 
v kvalitě, tak i v čase opravdu na jednič-
ku.“ Dopraváři se už také začali připra-
vovat na další výměnu těžních lan na ved-
lejším skipovém těžním zařízení č. 3, kte-
rá je plánována na státní svátek 8. května.

O velikonoční výluce, jak Polášek 
navázal, další parta zámečníků těž-
ních zařízení v čele s předákem René 
Třaskalíkem pracovala jak v plni-
cí stanici skipu, kde vyměnili celou 

bočnici nad podavačem akumulační-
ho zásobníku č. 1, tak v náraží 3. pa-
tra vtažné jámy, kde provedli rekon-
strukci náraží. „Jednalo se o likvida-
ci nepotřebného vyrážecího můstku 
s následnou montáží nových podla-
hových plechů. Časově nejnáročněj-
ší pracovní operace ale probíhala 
na 5. patře skipové jámy v režii doda-
vatelské firmy SDD. Od pátku do ne-
děle se jim podařilo demontovat 
všech osm jámových poklopů včetně 
hlavního nosníku a následně instalo-

vat nový nosník s poklopy,“ popisoval 
vedoucí provozu dopravy.

Důležitost časové koordinace celé 
této akce spočívala v tom, že dané po-
klopy byly nepostradatelnou součás-
tí technologického postupu ponděl-
ní výměny lan. „Jinými slovy, kdyby 
se SDD nepovedlo včas poklopy vy-
měnit, musela by se pondělní výmě-
na těžních lan termínově posunout 
v celoročním harmonogramu pra-
cí, což by byla jistá komplikace. Jak 
je u nás na dopravě ale zvykem, beze-

sporu nikoliv neřešitelná,“ pozname-
nal Polášek.

Zmínil, že kromě dopravy vyu-
žila soustředěného volna i třídír-
na, kde se podařilo ve spolupráci 
kmenových zaměstnanců s firmou 
AWT Rekultivace vyměnit člán-
kový dopravník číslo 15. „Jak do-
davatelům z SDD a  AWT, tak na-
šim klukům včetně techniků patří 
za bezpečně provedený objem pra-
cí velký dík,“ dodal vedoucí provo-
zu dopravy.

Krátká stěna 293 200/3 znamenala 
pro horníky od Turoně cestu na špici
STONAVA – Po prvním kvartále roku 
skončili na špici těžebních kolekti-
vů v OKD se 105 822 nafedrovanými 
tunami horníci od hlavního předá-
ka Kamila Turoně z úseku vedoucího 
Davida Miarky. V sice krátké, ale zato 
na důlně-geologické podmínky velmi 
slušné, stěně 293 200/3 kopali nejví-
ce ze všech nejen letos v lednu a úno-
ru, ale i vloni v prosinci.

„Dobrá baňa ...,“ shrnul vedou-
cí úseku situaci v porubu v 29. slo-
ji na severní lokalitě Dolu ČSM. Už 
při nájezdu tam chlapi zvládli za tý-
den ujet čtrnáct a půl metru po úvod-
ní a sedm a půl metru po výdušné tří-
dě,  na režim byli tisíc tun v plusu. 
Prosincová těžba dosáhla 44 575 tun 
uhlí, což byl teprve začátek. Lednová 
se vyšplhala na 49 189, únorová se 
vzhledem k menšímu počtu provoz-

ních dnů zastavila na 47 900 tunách. 
V březnu kolektiv dojížděl na stop 
čáru a k produkci revíru odtud přidal 
posledních 8 733 tun uhlí.

„Tři měsíce pořádného kopání, tři 
limitní výkony,“ pokračoval Miarka 
s tím, že nějaké menší trable v bloku 
s mocností 2,8 metru se začaly obje-
vovat až téměř při dojezdu porubní 
fronty k místům, odkud se mělo bal-
dachovat. „Jedna tektonika nám tam 
vyjížděla z výduchu o šedesát čísel až 
metr a končila okolo pětatřicáté sekce 
z jednaosmdesáti. Vrtali jsme roviny 
i roxory, prolepovali nadloží i pilíř,“ 
popisoval vedoucí úseku.

Zdůraznil, že osádky se směno-
vými předáky Pavlem Melicherem, 
Pavlem Mamatejem, Janem Jakešem, 
Františkem Burdou, Mariuszem 
Zawilou a  Krysztofem Wojtylkem 

(později vystřídaným Lubomírem 
Adamim) navíc kopaly v poru-
bu 293 200/3 bezpečně a za letoš-
ní první čtvrtletí dosáhly na odměnu 
za bezúrazovou práci!

„A teď jsme se s dodavateli z CZ 
Bastav zajišťujícími dopravu pus-
tili do likvidace dokopané stěny. 
Vyklízíme technologii – kombajn 
SL 300, stěnový pancíř PF 6/1042 
i sběrný dopravník PZF 09 Grot, kro-
mě sekcí DBT 1300/3100 a základ-
ních žlabů stěnového pancíře,“ při-
blížil Miarka.  Turoňův kolektiv, jak 
uvedl, dále čeká přestěhování na Jih, 
kde budou chystat blok 402 202, 
a od července pak návrat na Sever, 
kde si mají vybavit ve spodní lávce 
vlastní blok 293 200/2. „Do uhlí se 
pustíme asi až v září,“ doplnil vedou-
cí úseku.

Hlavní předák (třetí zleva) s částí ranní směny kolektivu.
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Výměna lan na skipovém těžním zařízení č. 4 na severní lokalitě stonavské šachty.
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OKD se daří 
průběžně doplňovat 
stavy zaměstnanců
Dokončení ze strany 1

V případě, že nový zaměstnanec 
bude mít nárok na náborový 
příspěvek, bude stále platit 
i odměna za přivedení?
Ano, tyto dva nástroje se vzájemně 
neruší, naopak může dojít k jejich 
propojení. Pokud stávající zaměst-
nanec ví o někom, kdo by se do úse-
ku příprav rád vrátil, může ho s kli-
dem doporučit.

Zmínil jste stabilizaci stávajících 
zaměstnanců, chystá se i pro ně 
něco nového? 
Ano. U důlních zaměstnanců v děl-
nické kategorii navýšíme příplatek 
za výkonnost z 11 Kč/hod. na 15 Kč/
hod. Další pozitivní změna už je patr-
ná ve stravování. Po výběrovém řízení 
na poskytovatele stravovacích služeb 
jsme uzavřeli novou smlouvu se spo-
lečností Delirest services. Očekáváme, 
že se to pozitivně projeví jak na kvalitě 
důlních svačin, tak na závodním stra-
vování v jídelně. U závodního stravová-
ní se nám povedlo zachovat ceny jídel 
pro zaměstnance a současně dojednat 
zvýšení kvality. Věřím, že to přivede 
do jídelen více zaměstnanců a začnou 
možnost závodního stravování vní-
mat jako opravdový benefit. (viz člá-
nek o novinkách v závodním stravová-
ní na straně 7). 
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Okinawa na úpravně – tradiční karate
STONAVA – V OKD má na starosti 
úpravnu uhlí. Ve volném čase trénuje 
děti v ostravském klubu „shotokan 
karate“, a chod oddílu navíc spolu 
se svými kamarády, podobnými 
nadšenci, i z velké části financuje. 
Řeč je o inženýru Zdeňku Piechovi, 
který je držitelem 1. danu v tvrdém 
japonském bojovém umění shotokan.

K tomuto v tehdejším režimu nepří-
liš rozšířenému sportu se dostal v 70. 
letech poté, co se věnoval závodně 
plavání a judu. Zdeňka a partu jeho 
kamarádů ve věku 14 let uchvátilo 
Japonsko a jeho kultura. A podle ně-
kolika málo tehdy dostupných mate-
riálů, složitě dovážených ze zahraničí, 
začali v ostravském Bělském lese 
shotokan karate zkoušet a nacvičo-
vat. Snem každého z nich tehdy bylo 
stát se sensei – mistrem a učitelem 
bojového umění. 

Po několika letech ale následovala 
dlouhá pauza, kdy se Zdeněk věnoval 
studiu na vysoké škole a pak také 
rodině. A k bojovému umění už se 
vracet nechystal. Syn, který miloval 
animovaný seriál Želvy Ninja, ovšem 
v šesti letech objevil tátovo vybavení 
– samurajský meč katanu a tréninko-
vý meč boken – a bylo vymalováno. 
„Samozřejmě ho zajímalo, kde se to 
tam vzalo, a chtěl všechno ukázat 
a vyzkoušet. Já jsem se ale zdráhal, 
protože jsem měl obavu, že by si 
syn, ve snaze napodobovat oblíbené 
seriálové hrdiny, mohl bez řádného 
výcviku ublížit,“ popisuje Zdeněk.

Zpět k bojovému umění jej v té 
době přivedla jeho manželka. Ta 
rovnou s jedním z jeho kamarádů 
z dětství, který se shotokan karate 
věnoval po celou dobu, domluvila 
první trénink, a tak Zdeněk se synem 
začali chodit trénovat společně. 
Tehdy jej jeho kdysi dětská záliba 
chytla natolik, že se postupně pro-
pracoval až k výkonnostnímu stupni 
1. dan a sám začal trénovat ostatní. 

A baví ho to dodnes. Se svými malý-
mi svěřenci už dokonce zaznamenali 
úspěchy i na mezinárodním poli. 

K získání takového stupně tech-
nické výkonnosti, kterého dosáhl 
šéf úpravny, vede dlouhá cesta 
plná cvičení i klasických soubojů. 
„Zapotřebí je ovšem nejen chuti, 
nadšení, píle a odolnosti vůči bolesti, 
ale také přísného sebeovládání, 
protože za žádných okolností nesmíte 
dát průchod agresi. Důležité je nejen 
ovládat techniku boje, ale také umění 
se boji správnou reakcí vyhnout,“ 
vysvětluje. Také se naučíte správně 
dýchat, což je podle něj nezbytné. 
Bez dokonalého dýchání a soustře-
dění totiž přicházíte o 30 % energie. 

Při tréninku si dokonale vyčistí 
hlavu, protože v tu chvíli svět kolem 
prostě neexistuje. Určité techniky 
shotokan karate, které, ač na pohled 
mohou vypadat velmi jednoduše, 
jsou nesmírně fyzicky náročné,  po-
pisuje poeticky jako balet v bojovém 
umění nebo tanec bez hudby. „Když 
máte možnost si například stínový 
boj bunkai zatrénovat s někým, kdo 
je naladěn na podobnou vlnu, je to 
úžasný zážitek,“ dodává. 

Za svůj největší úspěch považuje 
to, že se mu podařilo k bojovému 
umění přivést také syna, byť ten se 
postupně přeorientoval na zcela jiný 
bojový sport, izraelský obranný sys-
tém krav maga, který jako krimina-
lista vyučuje v kurzech sebeobrany.  
A občas si spolu i zatrénují. 

 A čeho by na tomto poli chtěl ještě 
dosáhnout? „Když vidím na semi-
nářích 80letého člověka, který má 
kondici a pružnost mladíka, je to pro 
mě obrovská motivace. To bych si rád 
do vysokého věku zachoval, což ale 
vzhledem k našemu způsobu života 
není nic jednoduchého,“ uzavírá 
Zdeněk, který se i přes nedávný těžký 
úraz a následnou operaci postupně 
vrací k tréninku a dál zdokonaluje.
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Lidé z OKD, jak je neznáte

Pomozte nám tvořit tuto rubriku! Máte zajímavého nebo neobvyklého koníčka, 
dokázali jste něco výjimečného a chcete se o to podělit? Nebo máte tako-
vého parťáka? Napište na barbora.cerna-dvorakova@okd.cz nebo zavolejte 
na 606 774 346.

Žáci při nácviku techniky.
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Tradiční japonské karate.

Extraliga nejlepších rubáňových  
a přípravářských kolektivů
BŘEZEN 2023

Rubání 

Pořadí kolektiv vedoucí 
úseku těžba    (t) tuny / 

den

odrubaná 
plocha za den    

(m2/ den)

rub. výkon 
    (t/hl/sm)

denní
postup    (m) kombajn, výztuž

1. Kulla(463200/2) Riedl 31489 1077 377.0 19,760 2,16 SL 300, FAZOS 15/33, 17/37

2. Vaľany(463206/) Pochopeň 17527 565 250.5 10,444 1,55 SL 300, FAZOS 17/37

3. Turoň(293200/3) Miarka 8733 362 98.5 7,245 0,70 SL 300, DBT 1300/3100

4. ALPEX_Heczko(292207/,401206/1) Pielka 1038 114 45.6 3,962 0,25 SL 300, FAZOS 15/33, 15/31

Přípravy – kombajny

Pořadí kolektiv vedoucí úseku měsíční
ražba    (m) m / d čistý výlom/den

    (m3/den)
čelbový výkon     
(cm/hl/sm) typ zařízení

1. ALPEX_Figura(402246/1) Zguda, Mgr. 163,00 5,26 119,88 28,63 AM-50/132 C01

2. ALPEX_Pasik(293260/7) Bajaczyk, Ing. 153,00 4,94 130,30 26,99 AM-50/132 C02

3. Noworyta(400060/2, 400020/1) Čáp 128,00 5,12 133,10 26,61 AM-50/132 C04

4. Kadlec(402262/2) Firla 47,00 2,61 82,77 13,60 AM-50/132 C03

5. ALPEX_Holek(402226/) Palej 6,00 2,00 50,40 10,53 AM-50/132 C05

Přípravy – klasické technologie 

Pořadí kolektiv vedoucí úseku měsíční ražba
    (m) m / d čistý

výlom/den    (m3/den)
čelbový 

výkon    (cm/hl/sm) typ zařízení

1. Omelka(54625/, 54623/1) Čáp 65,00 2,17 55,41 11,05 VVH-1U C02, D 1131 HAUSHERR,NOELL C02

2. Slíž(402226/) Firla 55,00 3,24 81,53 15,86 VVH-1R C01, NSU-1E C01

3. ALPEX_Staszewski(400040/1) Weglarz, Ing. 46,00 1,53 34,81 8,31 VVH-1U C01, NSU-1E C03

4. SEFEKORA_Jakubišin(400094/) Cyprich 2,00 1,00 26,50 5,26 Trhací práce, D 1131 HAUSHERR,NOELL C01

LEDEN – BŘEZEN 2023

Rubání

Pořadí kolektiv vedoucí 
úseku těžba (t) tuny / den odrubaná plocha za den 

(m2/ den)
rub. výkon 
 (t/hl/sm)

denní
postup (m)

1. Turoň Miarka 105822 1433 487.9 33,608 3,50

2. Kulla Riedl 101546 1235 491.4 23,490 2,81

3. Vaľany Pochopeň 52949 625 296.0 11,724 1,84

4. ALPEX_Heczko Pielka 23830 364 268.9 9,823 1,12

5. Pokorný Pamánek, Ing. 4078 453 134.6 11,584 0,68

Přípravy – kombajny

Pořadí kolektiv vedoucí úseku ražba (m) m / d čistý výlom/den
 (m3/den)

čelbový výkon 
 (cm/hl/sm)

1. ALPEX_Pasik Bajaczyk, Ing. 447,00 5,02 121,46 29,75

2. ALPEX_Figura Zguda, Mgr. 339,00 5,75 131,00 32,77

3. Noworyta Čáp 213,00 4,84 124,12 25,79

4. Kadlec Firla 186,00 2,82 84,59 14,41

5. Pavlík Čáp 135,00 5,87 133,24 33,92

Přípravy – klasické technologie

Pořadí kolektiv vedoucí úseku ražba  (m) m / d čistý
výlom/den (m3/den)

čelbový 
výkon (cm/hl/sm)

1. Omelka Čáp 139,00 2,24 58,59 11,34

2. Slíž Firla 121,00 2,09 53,08 9,55

3. ALPEX_Staszewski Weglarz, Ing. 104,00 1,55 36,38 7,96

4. Noworyta Čáp 58,00 2,64 62,31 14,19

5. ALPEX_Figura Zguda, Mgr. 5,00 1,00 24,60 4,13

6. SEFEKORA_Jakubišin Cyprich 2,00 1,00 26,50 5,26

POZNÁMKA: V ročních tabulkách jsou zeleně označeny kolektivy, které více provozních dnů odpracovaly s technologií POP 2010.

Důlní otřesy se staly nejčastější příčinou pracovních úrazů v OKD
STONAVA – Polovina ze čtyřiceti regis-
trovaných pracovních úrazů za první 
čtvrtletí v OKD padla na vrub mimo-
řádné události v porubu 401 206/1. 
V jejím důsledku  se také změni-
lo pořadí u nejčastější příčiny  újmy 
na zdraví – na první místo se dostaly 
důlní otřesy, které byly předtím na tře-
tím místě za chůzí a pádem horniny.

„Měli jsme sice nižší počet evi-
dovaných a registrovaných pracov-
ních úrazů i snížení úrazové četnos-
ti, ale bohužel jednu mimořádnou 
událost se smrtelným zraněním na-
šeho kolegy,“ komentoval výsledky 
v této oblasti od ledna do března ve-
doucí odboru bezpečnosti Břetislav 
Pukowski. V revíru se stalo šedesát 
evidovaných úrazů (o deset méně 
než loni) a ukazatel jejich četnos-
ti, tedy počet registrovaných úra-
zů na milion odpracovaných hodin, 
byl na úrovni 27,32, což ve srovnání 
s prvním kvartálem minulého roku 
znamenalo pokles o pět.

„Důlní otřes z 12. ledna v porubu 
401 206/1 si vyžádal jedno smrtelné 
zranění vlastního zaměstnance úse-
ku Rubání 2 a v souvislosti s touto mi-
mořádnou událostí máme v pracov-
ní neschopnosti celkem dvacet kole-
gů,“ pokračoval vedoucí odboru bez-
pečnosti. Připomněl, že v roce 2022 
utrpělo ze stejných příčin při celkem 
třech důlních otřesech újmu na zdra-
ví sedmnáct horníků.

Pád horniny byl v letošním prvním 
čtvrtletí druhou největší skupinou z hle-
diska příčin úrazů a představoval 15% 
podíl na úrazovosti. „Ve srovnání s loň-
ským rokem se udržel na pomyslném 
druhém místě, v celoroční statistice však 
zaujímal podíl 22  %.  Chůze s násled-
ným zakopnutím, uklouznutím a pá-
dem, popřípadě přemísťování břemen 
byly od ledna do března s 15% podílem 
na úrazovosti stejně velkou skupinou 
jako pád horniny,“ upozornil Pukowski.

Zdůraznil, že i na produktivních 
kontech pracovaly kolektivy bez regis-

trovaného úrazu. „Přesvědčili jsme se 
o tom v rubání u dodavatelů z Alpexu 
s hlavním předákem Dariuszem 
Heczkem a u kmenové party s hlav-

ním předákem Kamilem Turoněm. 
Nejbezpečněji razili na čelbách osád-
ky hlavních předáků Vladimíra 
Slíže, Michala Omelky a dodava-

telů z Alpexu s hlavními předáky 
Waldemarem Paśikem, Patrykem 
Holkem a Tomazsem Figurou. V pro-
voze vybavování a likvidace byli bez 
úrazu u kolektivu Bastav CZ s hlavním 
předákem Milanem Kavkou,“  hodno-
til vedoucí odboru bezpečnosti.

V ostatních pomocných činnostech 
v dole, jak sdělil, pracovalo bez újmy 
na zdraví čtrnáct kolektivů, přičemž 
odměny za pracovní výsledky obdrže-
ly party Carbokov, vybavování a likvi-
dace, elektro-služby, úsek centrální-
ho odtěžení a Dubos, plenění a zmá-
hání.  „Rovněž šestnáct zaměstnan-
ců obdrželo jednorázovou finanční 
odměnu za mimořádné úsilí souvi-
sející se zajištěním bezpečnosti prá-
ce a bezpečnosti provozu,“ přiblížil 
Pukowski.

Povrchoví zaměstnanci evidovali 
dva pracovní úrazy, jeden u kmenové-
ho a jeden u dodavatelského zaměst-
nance. Čisté konto si udrželi v prvním 
kvartále 2022 úpraváři!

Následky geomechanického jevu v dole.
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Výbuch metanu pod kontrolou odborníků před štramberskou cvičnou štolou. 
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Metan? Vždy zhodnoť míru rizika, zastav se a přemýšlej!
STONAVA – Zapálení, výbuch i udušení! 
To jsou rizika spojená s plynem me-
tanem (CH

4
), kvůli němuž byly loka-

lity stonavské šachty zařazeny z hle-
diska jeho výskytu do kategorie ply-
nujících dolů II. třídy nebezpečnosti. 
Mementem se pro všechny v revíru sta-
la mimořádná událost v 29. sloji z pro-
since 2018, kdy tu zahynulo dvanáct 
polských horníků a jeden jejich český 
kolega.

Bezpečnostní poučení měsíce 
v OKD se proto zaměřilo na tento vý-
bušný a zápalný plyn, jenž je lehčí než 
vzduch a vytváří vrstvy pod stropy důl-
ních děl. Ty představují hrozbu vzníce-
ní, exploze nebo vytvoření nedýchatel-
ného ovzduší. „Vždy zhodnoť míru rizi-
ka, zastav se a přemýšlej!,“ zdůrazňo-
val v dané souvislosti vedoucí odboru 
BOZP Břetislav Pukowski.

Doporučil osvěžit si postup při pře-
kročení povolených koncentrací CH

4
 

z hlediska spolupráce inspekční služby 
a ohlašovatele. „Při signalizaci překro-
čení této míry metanu analyzátorem 
inspekční technik ověří skutečný stav 
a vyloučí možnost poruchy. K tomu vy-
užije vždy dvojici kolegů tvořenou tech-
nickým dozorem, případně předákem, 
doplněnou o druhého zaměstnance, 
nebo dvoučlennou hlídkou ZBZS. Při 
ohlášení zaměstnancem ověří inspekč-
ní technik stav na souvisejících analy-
zátorech nebo zajistí provedení kont-
rolního měření jinou detekční techni-
kou a zjistí od ohlašovatele co nejvíce 
informací o stavu větrání,“ popisoval 
Pukowski.

Dále inspekční technik vymezí ob-
last ohroženou nedovoleným slože-
ním důlního ovzduší (ohrožená oblast) 
a zjistí důvod zaplynování. K tomu vy-
užije poznatky ohlašovatelů a data 
z čidel kontinuálních analyzátorů pří-
mo i nepřímo souvisejících (CH

4
, O

2
, 

rychlost větrů, tlakového spádu, chod 
ventilátorů, hladina vody). Inspekční 
služba ověří automatické vypnutí elek-
třiny, případně ho zajistí ručně.

Postup inspekční služby:
Při koncentraci CH4 do 2 %

 � zajistí spolehlivé ověření důvodu ná-
růstu koncentrace směnovým nebo 
jiným pověřeným technikem, ověří 
směr a množství (rychlost) větrů, 

správnou funkci zařízení pro rozvod 
větrů, tj. uzavření a neporušenost 
hrázových objektů, větrních dveří, 
větrních přepážek (plent) apod., ověří 
chod ventilátorů separátního větrání,

 � zajistí zastavení veškerých prací 
v ohrožené oblasti a povolí pouze 
práce na odstranění zjištěného stavu 

za stálého technického dozoru (insta-
lací přídatných vzduchových zařízení, 
instalací náběhové plenty, prodlouže-
ním nebo dotěsněním lutnového tahu 
separátního větrání apod.),

 � v případě poruchy na separátním 
větrání určí stálý technický dozor, 
který bude zodpovědný za bezpečné 

uvedení větrání do řádného stavu, 
určí lidi, kteří provedou předběžnou 
prohlídku pracoviště, přičemž vstup 
do separátně větraného díla povolí 
až po poklesu koncentrace CH4 pod 
povolenou mez, měřeno na začátku 
důlního díla (při foukacím větrání), 
nebo na výstupu z luten (při sacím 

větrání) a na čidle MTA na čelbě, dále 
ověří, že dvojice konající předběžnou 
prohlídku pracoviště je vybavena 
přenosným kontinuálním metanomě-
rem a detekční technikou ke kontrole 
složení důlního ovzduší,

 �  odblokování vypínacího místa 
elektrického proudu provede pouze 
po spolehlivém ověření, že důvod 
vypnutí již pominul, a to na základě 
domluvy s ověřujícím technikem. 

Při koncentraci CH4 nad 2 %
 � zajistí odvolání zaměstnanců z ohro-

žené oblasti a jejich vyvedení do vtaž-
ných větrů, znepřístupnění důlního 
díla či děl nebo zabránění vstupu 
do nich hlídkami,

 � povolá četu báňského záchranného 
sboru nebo výjezd HBZS k odstranění 
zjištěného stavu,

 � povolá a informuje zaměstnance, 
organizace, právnické a fyzické osoby 
a orgány dle pohotovostní části 
havarijního plánu,

 � stanoví způsob, místa a intervaly 
kontrol složení ovzduší poučeným 
pracovníkem (obvykle v místě znepří-
stupnění minimálně jedenkrát za dvě 
hodiny).

Desatero k eliminaci smrtelných rizik metanovzdušné směsi  

1.  Koncentrace metanu v důlním 
ovzduší, kde se zdržují nebo mohou 
zdržovat zaměstnanci, nesmí být 
větší než 1 % (Koncentrace do 1,5 %, 
do 2% jen v místech stanovených pí-
semným souhlasem závodního dolu). 
Pouze v místech, která jsou mimo 
účinný dosah větrního proudu, je 
dovolena místní koncentrace do 2 %, 
musí však být provedena nezbytná 
opatření k odstranění tohoto stavu 
(vypnout el. proud, provádět práce 
jen na větrání atd.).

2.  Zjistí-li se na pracovišti nahro-
maděný metan nad 2 %, musí 
se postupovat podle havarijního 
plánu – tzn. vypnout elektrický 
proud, pokud již elektrický proud 
nevypnulo kontinuální metanové 
čidlo, a nahlásit událost na inspekční 
službu, vyvést pracovníky z tohoto 
místa do vtažných větrů, důlní dílo 

znepřístupnit. Dále postupovat podle 
pokynů inspekční služby.

3.  Základem bezpečné práce v pro-
středí s výskytem metanu je řádné 
větrání, které musí být nepřetržité 
a v souladu s technologickým po-
stupem pracoviště, včetně zajištění 
větrání výlomů.

4.  Nejvíce riziková jsou dovrchní 
důlní díla (zvláště separátně větrané 
ražby), protože metan je lehčí než 
vzduch a může ve vrchních částech 
chodby a ohybech vytvořit tzv. me-
tanovou vrstvu a na konci dovrchní 
chodby metanovou zátku, která je 
smrtelně nebezpečná. 5 % metanu 
vytlačí z ovzduší 1 % kyslíku. Takže 
např. při vstupu do zaplynované 
chodby s 30 % metanu se člověk 
může dostat do nedýchatelného 
prostředí a náhle může upadnout 
do bezvědomí.

5.  Pozor, metan se nejen měří, ale 
i vyhledává. Zvláštní pozornost proto 
věnuj nejvyšším částem chodby, a to 
zejména případným, dosud nevypl-
něným výlomům nad chodbou – nad 
výztuží. K měření složení ovzduší 
nedostupných míst slouží nástavná 
trubička. K rizikovým místům z hle-
diska možného výstupu metanu patří 
také tektonické poruchy.

6.  Volné prostory, výlomy za výztuží 
musí být vyplněny hlušinou nebo 
jiným vhodným materiálem. 
Každopádně je v těchto prostorech 
potřeba indikovat a větrat. To platí 
nejen o chodbách, ale i porubech.

7.  Pro ochranu před nebezpečnou, 
vyšší koncentrací metanu slouží 
poslední pojistka - kontinuální 
metanoměrné čidlo. To vypíná elek-
trický proud zařízení na pracovišti 
při překročení povolené meze 1 % 

(pokud není na pracovišti výjimka 
na 1,5 %). Dbej na správné umístění 
čidla dle  technologického postupu. 

8.  Odstranění důvodu vypnutí elek-
trických zařízení musí být spolehlivě 
ověřeno směnovým nebo jiným pově-
řeným technikem. Opětovné zapnutí 
elektrického zařízení může být prove-
deno až po domluvě mezi ověřujícím 
technikem a inspekční službou (SIS). 

9.  Pamatuj, že metan je výbušný a zá-
palný od 5 - 15 %. S vyšším obsahem 
uhelného prachu v ovzduší se tato 
koncentrace snižuje, tzn. riziko 
vzniku zapálení metanu je vyšší.

10.  K eliminaci vzniku a dalšího šíření 
následků zapálení či výbuchu  meta-
novzdušné směsi musí být v pořádku, 
kromě výše uvedených bodů: postři-
ková zařízení a řezné orgány dobývací 
a razicí techniky, likvidace uhelného 
prachu a protivýbuchové uzávěry.
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Porada předáků s tréninkem 
„áčka“ vítkovických hokejistů

Dokončení ze strany 1
„Bezpečnostní apel zní: Prevence je 

klíč! Udělal jsem pro bezpečnost všech-
no? Nemohl jsem udělat více?“ nechal 
se slyšet Blahut.

Porady s vedením se účastnil 
Jan Feber jak v provoze rubání, tak 
v současné funkci vedoucího úseku 
Vybavování a likvidace 2. „Je to dobrá 
věc kvůli lepší informovanosti, setkat 
se s lidmi z vedení a pobavit se s nimi,“ 
konstatoval. V kulturním domě podle 
něho došla řeč i na oblast  jeho práci 
nejbližší,  totiž nové porubní plochy. 
„Jaké budou a kde, hovořilo se mimo 
jiné i o stěně 402 202, která bude 
docela obtížná,“ popisoval.

Chlapi ze šachty pak vyrazili 
do Ostravy, kde měli připravenou ex-
kurzi do areálu a zázemí Ostravar Arény 
a její atletické haly. Průvodcem byl 

Petr Handl, předseda představenstva 
této společnosti, která má na starosti 
i další sportoviště včetně Městského 
stadionu či Bazalů. „Měli jsme dobrého 
průvodce, který nám všecko vysvětloval 
s nadšením. V hale jsem byl častokrát 
na hokeji i jiných akcích, ale v zákulisí, 
jak se říká, ještě předtím nikdy. Ukázali 
nám i posun tribun a vysvětlili, jak jsou 
schopni prostor předělat během tří dnů 
na tři různé akce. Docela mě překvapilo, 
kolik je tam toho pod jednou střechou,“ 
přiblížil Petr Sklepek, vedoucí úseku 
dodavatelské firmy CZ Bastav.

Při prohlídce došlo také na sledování 
tréninku extraligového hokejového 
„áčka“ HC Vítkovice Ridera, které 
bojovalo v play-off. Pouze do jeho šaten 
horníci nenahlédli, protože, jak Handl 
upřesnil, podle zvyklostí se tam v době 
soutěže nechodí.

Začíná liga náborářů: získejte další 
odměnu za doporučení nového kolegy
STONAVA – Liga náborářů navazuje na ak-
tuálně platný příspěvek za doporučení 
nového kolegy na důlní pracovní pozici, 
který byl zaveden na začátku letošního 
roku. Celkově již vlastní zaměstnanci 
doporučili 27 nových uchazečů o práci. 
V 1. čtvrtletí už z nich stihlo  nastoupit 
14. „Liga náborářů je jakousi dodateč-
nou odměnou pro zaměstnance naší 
společnosti, kteří se v získávání nových 
kolegů stali nejaktivnějšími,“ představil 
novinku personální ředitel Radomír 
Štix. „Tři nejlepší, kteří doporučili 
nejvyšší počet nových pracovníků, 
získají dodatečnou finanční odměnu 

ve výši 30 000 korun za první místo, 
20 000 korun za druhé místo a 10 000 
korun za třetí místo,“ přiblížil dále Štix. 
Vyhlášení vítězů proběhne vždy na konci 
pololetí. 

Odměna za přivedení je stávajícímu 
pracovníku vyplacena poté, co jím do-
poručený zaměstnanec odpracuje 4 mě-
síce, pokud je zaměstnanec k výročí 4 
měsíců od nástupu stále v pracovním 
poměru, odpracoval za období 4 měsíců 
alespoň 85 % povinných dnů, neměl 
neomluvenou absenci a není ve výpo-
vědní době. Případné čerpání dovolené 
se započítává do odpracované doby.

OKD se stala partnerem 27. setkání hornických měst a obcí ČR v Ostravě

OSTRAVA – Druhý zářijový víkend, od pátku  
8. do neděle 10., bude Ostrava hostit velkou slá-
vu: 27. setkání hornických měst a obcí (SHMO) 
ČR. Vcelku logickým partnerem této akce se sta-
la i společnost OKD.

„Jde o jedinečnou příležitost k setkání spol-
ků, sdružení a lidí, kteří mají zálibu ve všem, co 
souvisí s hornictvím. Společnost OKD jako je-
diný a poslední producent černého uhlí v Česku 
u takovéto akce nemůže chybět, zvlášť když se 
hostitelským městem letošního setkání stala 
Ostrava,“ řekl generální ředitel OKD Roman 
Sikora.

Tradice tohoto setkávání započala v roce 
1997 v Příbrami. Ostrava ho pořádala dva-
krát, v září 2000 v Petřkovicích a v červnu 2005 
v Radvanicích a Bartovicích. Zatím poslední 
SHMO se v našem regionu uskutečnilo v červ-
nu 2015 v Havířově. Organizátorem se stalo 

Sdružení hornických a hutnických spolků ČR, 
spolu s daným pořadatelským městem: vloni 
předali v Kutné Hoře právě zástupcům Ostravy 
putovní světlo sv. Barbory, prapor a havířský 
flek. Součástí programu setkání je udělování 
ocenění Český Permon v pěti kategoriích osob-
nostem či institucím, které se v uplynulém roce 
významně zasloužily o rozvoj hornických tra-
dic v oblastech  hornický folklor, záchrana tech-
nických památek, počin roku a celoživotní dílo.  
Pořadatelské město ještě uděluje  mimořádnou 
cenu .

„Jsme moc rádi, že se mezi našimi partne-
ry objevila i společnost OKD, protože si myslí-
me, že svou bohatou historií i současností mezi 
ně určitě patří,“ vzkázal z ostravské radnice ve-
doucí kanceláře primátora Michal Bayer. Sám 
primátor Tomáš Macura konstatoval, že prá-
vě nálezy černého uhlí v první polovině osm-

náctého století zásadním způsobem ovlivňova-
ly budoucnost města a osudy lidí v něm dalšího 
čtvrt tisíciletí: „Je nesmírně důležité si hornic-
kou minulost připomínat a čerpat z ní poučení 
i hrdost. Veřejnost bude moci navštívit hornic-
kou slavnost FAJRONT, speciální mši svatou, 
různé besedy, exkurze a komentované prohlíd-
ky. Ostrava opět přivítá velkolepý hornický prů-
vod a připomene si hornické zvyky v rámci slav-
nostních ceremoniálů.“

Máte staré fotky havířů v rodině? 
Pořadatelé žádají o sdílení!
Ostravští pořadatelé už začali zveřejňovat prv-
ní organizační i programové informace na webu 
fajront.ostrava.cz, kde též probíhá registra-
ce účastníků. Ve spolupráci s ostravským měst-
ským archivem se  rozeběhl projekt „Byl tvůj 
děda havíř?“, ve kterém je oslovována veřej-

nost se žádostí o sdílení snímků starých horní-
ků z rodinných alb právě pro potřeby 27. SHMO. 
Naskenované fotografie společně s krátkými pří-
běhy, které se k nim váží, lze do konce dubna 
2023 posílat na e-maily Archivu města Ostravy, 
jozef.serka@ostrava.cz nebo martin.jurica@ 
ostrava.cz. 

„Za hornický stav jsme nesmírně poctěni, 
že sedmadvacáté setkání bude v krásné a hor-
nické Ostravě, neboť toto město bylo, je a vždy 
bude hornické, ač se zde již netěží. Příprava 
takto velké akce je velmi náročná, proto naše 
poděkování patří vedení města i celému reali-
začnímu týmu. Ostrava přivítá nejen hornický 
stav z tuzemska, ale rovněž delegace ze zahra-
ničí. Již nyní se všichni těšíme,“ zhodnotil pří-
pravy na setkání 2. místopředseda Sdružení 
hornických a hutnických spolků ČR Václav 
Dorazil.

Z OKD

Letošní velká hornická sláva se uskuteční v Ostravě.
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V regionu se naposledy konalo setkání v Havířově. Slavnostní průvod z roku 2015 v ulicích Havířova.

PŘIVEĎ NOVÉHO 
KOLEGU NA DŮL 
A ZÍSKEJ ODMĚNU 
20 000 Kč!

  

ODMĚNA BUDE VYPLACENA PO ODPRACOVÁNÍ PRVNÍCH 
4 MĚSÍCŮ NOVÝM ZAMĚSTNANCEM, KTERÝ V DANÉM OBDOBÍ:
 odpracuje alespoň 85 % povinných dnů 

(dovolená se započítává do odpracované doby),
 bude stále v pracovním poměru,
 nebude ve výpovědní lhůtě,
 neměl neomluvenou absenci.

Nabídka platí od 2. 1. 2023 do odvolání.

PŘIVEĎ NOVÉHO 
KOLEGU NA DŮL 
A ZÍSKEJ ODMĚNU 
20 000 Kč!

PODROBNÉ INFORMACE ZÍSKÁTE:

Poradenské centrum OKD, a.s.
třída Osvobození 1721/9, Karviná +420 725 756 830

  telefonicky osobně     na webu

www.pracevokd.cz

PŘIJMEME:

Horníky raziče a rubače.
Horníky ostatních činností.
Důlní zámečníky a elektromontéry.

Průvodce dělal havířům Petr Handl (vpravo) .
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MFK Karviná, šest zápasů
před koncem v čele tabulky!

KARVINÁ – Jen docela nešťastná plichta 
s Líšní kazí jarní sezonu pro fotbalisty 
Karviné, kteří do ní vstoupili se spo-
lečností OKD coby generálním part-
nerem. MFK se jinak dostal do čela 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY, kterou 
vede šest zápasů před koncem o bod. 
Teď je čeká v pondělí 1. května slez-
ské derby v Opavě a v neděli 7. května 
doma zápas s Prostějovem.

„Ve třetím dubnovém týdnu se hrá-
lo v Karviné dvakrát. Po téměř osmi 
měsících jsme sice přišli o čisté kon-
to brankáře, ale série vítězství po-
kračovala, když kluci s očividnou 
chutí na body otočili,“ chválí tre-
nér Tomáš Hejdušek po výsledku 2:1 

s Chrudimí. Po dalším duelu s Líšní 
nicméně neskrývá zklamání z remí-
zy 2:2. „Ve druhé půli jsme úplně ne-
pochopitelně přestali hrát. Pokud by-
chom pokračovali ve výkonu z první-
ho poločasu, tak by to dopadlo úpl-
ně jinak. Chyby musíme hledat sami 
u sebe. O výhru jsme přišli v nasta-
veném čase, a tím také skončila naše 
série osmi domácích úspěchů v řadě. 
Předtím jsme v Karviné naposledy 
nevyhráli koncem loňského srpna,“ 
nechává se slyšet.

Tým teď kouč Hejdušek hecuje prá-
vě na Opavu, která je po čerstvé vý-
měně trenéra, a navíc bojuje o záchra-
nu ve druhé fotbalové lize. Za tahou-

na MFK označuje především Amara 
Memiće, jenž má z posledních čtyř zá-
pasů na kontě tři karvinské góly.

27. května od 14 hodin  chystá 
MFK také nábor malých fotbalis-
tů formou zábavných her a cviče-
ní na hřišti v areálu Městského sta-
dionu.. „Ten den v 17 hodin hrajeme 
i poslední zápas s Třincem,“ upozor-
ňuje mluvčí klubu Adam Januszek. 
A na přelom července a srpna (první 
termín 24. - 28. 7. a druhý 31. 7. - 4. 8.) 
se na hřišti SC Kovona uskuteč-
ní také Letní fotbalový kemp pro 
hráče ročníků 2012 – 2016. Své 
děti můžete přihlásit na e-mailu:  
jakub.cisovsky@mfkkarvina.cz.

Mezinárodní autobusová linka 
opět vyjíždí i díky Nadaci OKD

KARVINÁ – Od dubna se opět vrací 
do provozu mezinárodní autobusová 
linka z Karviné do partnerského pol-
ského města Jastrzębie-Zdrój zajišťo-
vaná skupinou 3CSAD by Transdev 
a spolufinancovaná Nadací OKD. Její 
minibus Iveco First s kapacitou pěta-
dvaceti cestujících je díky designové-
mu polepu nepřehlédnutelný.

„V loňském roce ji využilo 10 819 
cestujících, byť statistiky o českých 
a polských pasažérech k dispozici ne-
máme. Město je rádo, že existuje toto 
spojení s partnery v Jastrzębie-Zdrój. 

Naši obyvatelé aktuálně autobus vy-
užívají k cestám za levnějšími náku-
py potravin a dalšího zboží v Polsku. 
Naopak polští občané jezdí linkou 
do zaměstnání v Karviné a zpět domů. 
V létě také počítáme, že linka bude 
sloužit k jízdám za turistickými atrak-
tivitami obou měst,“ říká mluvčí kar-
vinského magistrátu Lukáš Hudeček.

Nová autobusová linka nabízí cestu-
jícím čtyři spoje v pracovní dny  (v jízd-
ním řádu označené číslem 55) a díky dva-
advaceti zastávkám obsluhuje Karvinou, 
Petrovice u Karviné, Marklowice, 

Zebrzydowice, Jastrzębie-Zdrój i přileh-
lé průmyslové a obchodní zóny.

„Přímo v Jastrzębie-Zdrój linka za-
stavuje hned u dvou velkých nákup-
ních center. Spoje jsou tak kromě jiné-
ho ideální pro levné nákupy u souse-
dů. Zároveň linka nabídne přímé do-
pravní spojení zaměstnanců z Polska 
do Karvinské průmyslové zóny Nové 
Pole. Věříme, že mimo využití pro ná-
kupy či dopravu do zaměstnání, může 
pravidelná mezinárodní linka slou-
žit také k výletům a relaxaci na obou 
stranách hranice,“ uvádějí z dopravní 
společnosti.

Z týmu těžařské nadace vzkazují, 
že projekt podpořený v programu Pro 
region 2023 má za cíl propojit měs-
ta v příhraničním regionu, zpřístup-
nit lidem cestování za prací, nákupy, 
kulturou, relaxací i sportem a podpo-
řit turismus.

Z OKD / PANORAMA

HORNÍK – Informační měsíčník společnosti OKD, a.s. / šéfredaktorka: PhDr. Barbora Černá Dvořáková, MBA, e-mail: barbora.cerna-dvorakova@okd.cz, tel.: 596 453 086 / produkce a distribuce: Mgr. Renata Pavlíková / hlavní redaktor: Radek Lukša, tel.: 732 831 491, e-mail: luksza@yahoo.com / adresa re-
dakce: Stonava č.p. 1077, 735 34 Stonava; kontakt na redakci: 737 043 230, e–mail: renata.pavlikova@okd.cz, pav2711@seznam.cz / náklad 5000 výtisků / Registrace MK ČR E 18683 / tisk: CZECH PRINT CENTER a.s., provozovna Ostrava / Nevyžádané rukopisy a podklady pro tisk se nevracejí.

Plakát na mezinárodní autobusovou linku.

Karvinští fotbalisté na domácím hřišti.
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Mezinárodní autobusová česko-polská linka.
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Novinky ve stravovacích službách
STONAVA – Na základě výběrového řízení 
na poskytovatele stravovacích služeb 
byla uzavřena smlouva se společností 
Delirest s novými parametry spolu-
práce. Ty obnášejí větší různorodost 
jídel včetně důlních svačin s důrazem 
na nutričně vyváženou stravu. 

Základ stálého denního menu se význam-
ně rozšíří. Nově Delirest nabízí dvakrát týdně 
nadstandardní výběrové jídlo. Nabídku 
závodní restaurace také dvakrát měsíčně 
zpestří oblíbený výběrový grill. K připravo-
vaným gastro akcím bude patřit specialita 
z Grill Expres 22. května a asijský pátek 
s thajsko-čínskými specialitami 9. června.

Postupně se rozšíří také sortiment 
důlních svačin. Svačiny nově doplní sma-
žené vepřové a kuřecí řízky, pečená kuřecí 
stehna, ale i širší nabídka balených sýrů, 
salámů, paštik, pomazánek a masových 
konzerv. Na výběr bude také řada slad-
kých svačin, které jsou nově k dispozici 
i v průběhu víkendů a svátků.

Na přelomu roku zavedla společnost 
Delirest nový pokladní systém, ten 
umožňuje strávníkům objednávat si jídlo 
přes internetový portál www.MujDelirest.
cz. Přes on-line objednávkový systém je 
možno zadávat i stornovat objednávky 
jídel odkudkoli, i z domova. Od 21. dubna 
2023 jsou nově na pokladnách jídelny 
a kantýny Dolu ČSM Sever funkční pla-
tební bankovní terminály, které umožňují 
bezhotovostní platby platební kartou, mo-
bilem nebo chytrými hodinkami. Možnost 
bezhotovostní platby bude v průběhu 
několika dnů k dispozici i v jídelně Dolu 
ČSM Jih.

V nejbližších týdnech se vám tým 
závodní restaurace představí v novém 
kuchařském oblečení, které bude kvalitní 
i funkční a bude je chránit před případným 
popálením.

Přes veškeré změny, které zvyšují 
kvalitu závodního stravování, se podařilo 
zachovat ceny jídel pro zaměstnance.

VZPOMÍNÁME

Dne 9. května 2023 si připomeneme deváté smutné výročí, kdy nás 
navždy opustil Ing. Jaroslav ŠEBESTA, dlouholetý zaměstnanec 
a bývalý hlavní inženýr Hlavní báňské záchranné stanice v Ostravě-
Radvanicích. Kdo jste ho znali, věnujte mu prosím tichou vzpomínku. 

OZNÁMENÍ

 V hlubokém zármutku oznamujeme všem příbuzným, přátelům 
a známým, že nás dne 21. dubna 2023 náhle opustil ve věku 61 let náš 
milovaný manžel, otec, dědeček, pan František Bednář, dlouholetý 
zaměstnanec OKD, z Českého Těšína. Rozloučení proběhne v úzkém 
rodinném kruhu. Děkujeme všem, kteří tichou vzpomínkou uctí jeho 
památku. Zarmoucená rodina.

REGION 

Besedy KPHMO
Klub přátel Hornického muzea Ostrava 
(KPHMO) oznámil plán besed pro nejen 
havířskou veřejnost ve druhém čtvrtletí 
roku. Havířovská pobočka chystá na úte-
rý 5. května od 16:30 v loutkovém sále 
KD Petra Bezruče setkání s Alexandrem 
Zaspalem, průvodcem Dolu Michal, 
který seznámí s příklady nového využití 
průmyslových industriálních památek. 
V pondělí 12. června zde od 16:30 přiblí-
ží Josef Lazárek, ředitel oštěpného závo-
du Darkov státního podniku DIAMO, his-
torii dobývání uranu v Československu 
i České republice. Karvinská pobočka 

připravila na středu 31. května od 15:30 
v pobočce regionální knihovny 
ve Fryštátě přednášku Ivo Pietera, 
ředitele územního odboru Hasičského 
záchranného sboru, o protipožární 
prevenci. Následovat bude ve stejnou 
dobu a na stejném místě ve čtvrtek 
28. června prezentace Antonína Klimši, 
ředitele RPB, na téma třiceti let této 
zdravotní pojišťovny. Ostravská pobočka 
má ve středu 6. června v salonku KD 
v Petřkovicích od 15 hodin přednášku 
člena Michala Šímy o profesionálním 
hornickém fotografování.

KARVINÁ

Dolański Grom
Posilování vzájemných kulturních styků 
v česko-polském pohraničí, podpora 
soužití polské národnostní menšiny 
s českou majoritou. To se stalo impulsem 
ke vzniku festivalu Dolański Grom, jehož 
již třináctý ročník se chystá na pátek 23. 
června a pořadatelé na něj získali grant 
z Nadace OKD. Festival se letos vrací 
termínově do šestého měsíce,  bude 
na tradičním, publikem oblíbeném mís-
tě, v areálu Lodiček v Parku B. Němcové. 
A program? Curcuma, pětice ze 
Szczecina produkující mix melodického 
roku s progresivními prvky i polskými 

texty, mj, výherci jedné z tamních nej-
větších muzikantských soutěží Atyfest. 
Happysad ze Skarżysko-Kamiennej, 
který má na kontě pět platinových 
a tři zlaté desky a za sebou více než 
třináct set koncertů u našich severních 
sousedů. Kombii, což jsou tři někdejší 
členové kultovního a vícežánrového 
souboru Kombi, jenž byl v osmdesátých 
letech na polské hudební scéně jedním 
z nejpopulárnějších. A coby třešnička 
na dortu Pražský výběr  – česká legenda 
s kořeny v roce 1976 a od roku 2012 
hrající ve znovuoživené sestavě.

Kalendář akcí

CENY PLATNÉ OD 1. 4. 2023
Jídlo Celková hodnota jídla (včetně 

DPH)
Konečná cena pro zaměstnance 

(včetně DPH)
polévka I  10,19 Kč  7,99 Kč
polévka II  13,08 Kč  10,88 Kč 
Menu I  73,70 Kč  17,60 Kč 
Menu II  84,26 Kč  28,16 Kč 
Menu III  99,50 Kč  43,40 Kč 
Menu IV  107,59 Kč  51,49 Kč 
Výběrové jídlo  122,10 Kč  66,00 Kč 
Gril  138,60 Kč  82,50 Kč 
Mražené jídlo  95,34 Kč  36,69 Kč 
Chlazené jídlo  95,34 Kč  36,69 Kč 
Salát I - 100g  16,83 Kč  14,63 Kč 
Salát II - 100g  20,09 Kč  17,89 Kč 
Rozdíl mezi celkovou hodnotou jídla a konečnou cenou pro zaměstnance dotuje OKD.



číslo 4 | ročník 538 Z OKD

HLEDÁME CHLAPY,  
CO DRŽÍ PARTU!
	�Horníky raziče
	�Horníky rubače.
	�Horníky ostatních činností.
	�Důlní zámečníky a elektromontéry. 

   

NABÍZÍME:
	� Motivující mzdové ohodnocení.
	� Úhradu lékařské prohlídky.
	� Přídavky na dovolenou 
a Vánoce.
	� Penzijní připojištění  
až 12 000 Kč ročně.

	� Příspěvek na ubytování 
a dojíždění.
	� Šest týdnů dovolené.
	� Dva dny pracovního volna navíc.
	� Další benefity.

POŽADUJEME:
	� Výborný zdravotní stav.
	� Důlní praxi.

PODROBNÉ INFORMACE ZÍSKÁTE:

Poradenské centrum OKD, a.s. 
třída Osvobození 1721/9, Karviná +420 725 756 830

     telefonicky  osobně     na webu

www.pracevokd.cz

náborový příspěvek 40 000 Kč!


